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Cîtu: Ministerul Energiei trebuie sa vina cu ultimele modificari la legea off-shore

Presedintele PNL, Florin Cîtu, a declarat luni ca Ministerul Energiei trebuie sa prezinte ultimele modificari

la legea off-shore, aratând ca marti urmeaza sa aiba loc sedinta coalitiei de guvernare pe acest subiect.

 

"În Parlament suntem pregatiti, în coalitie suntem pregatiti, Ministerul Energiei trebuie sa vina cu ultimele

modificari. Data trecuta la coalitie au fost câteva cerinte suplimentare pentru Ministerul Energiei pentru câteva

suplimentari, cum acesta vine în coalitie va trece, va fi foarte rapid. (...) Câteva estimari referitoare la praguri. Pâna

la urma toata lumea este de acord ca în ceea ce priveste împartirea veniturilor din aceasta exploatare o mai mare

parte sa vina catre statul român si o parte mai mica catre companiile private, este adevarat. (...) Eu am propus

60-40 sa fie aceasta împartire, dar ideea este si din ce facem acest procentaj si trebuie sa vedem suma pe care o

vom avea ca venit. (...) Mâine este coalitia. Vedem mâine cu ce modificari vine", a spus Cîtu, la Senat.

 

El a precizat ca, în ceea ce priveste preturile la energie, este nevoie de solutii pe termen mediu si lung, respectiv un

acord transpartinic pentru investitii în domeniu pâna în 2026 si legea off-shore.

 

"Ştiti foarte bine ca este o ordonanta pe care a prezentat-o premierul, o va adopta, prin care exista anumite

plafoane, preturi, praguri ca facturile cetatenilor sa fie mai mici în perioada urmatoare. Bineînteles ca exista

costuri, costuri pe care le estimeaza Ministerul Finantelor. Tot la Ministerul Finantelor întelegem ca impactul net,

deci se supraimpoziteaza profiturile companiilor din sectorul energetic si de acei bani se platesc aceste facturi.

Costul acesta sau diferenta ni se spune ca este suportata de la buget, repet, Ministerul Finantelor are toate datele.

Acum, o parere personala de economist, sa stiti ca aceasta suveica nu poate sa functioneze la nesfârsit, pentru ca

pâna la urma costurile vor creste, deci trebuie sa vina o strategie pe termen mediu si lung, ceea ce am cerut de

fiecare data, un acord transpartinic pentru investitii în sectorul energetic în fiecare an pâna în 2026, plus legea

off-shore. Sunt cele doua solutii", a aratat Cîtu.

 

Presedintele Senatului a mentionat ca preturile la energie ar urma sa fie plafonate pentru un an.

 

"Pâna la urma Ministerul Finantelor este cel care ne spune daca îsi permite sau nu. Eu voi spune foarte clar în

coalitie ca trebuie sa nu depasim deficitul bugetar. Momentul în care dam semnalul ca depasim deficitul bugetar va

spun ca lupta cu inflatia este pierduta. (...) Banca Centrala trebuie ajutata, Banca Centrala va creste dobânzile si a

spus ca va creste dobânzile, dar este nevoie si de politica fiscala si aici este clar semnalul trebuie sa fie ca nu

depasim deficitul estimat pentru anul acesta de 5,84. (...) Este un cost foarte mare, pentru ca luam banii de la niste

companii care ar trebui sa investeasca în a creste capacitatea si îi pun pe plata facturilor. Pe termen scurt putem sa

întelegem acest efort, dar daca el se permanentizeaza si va avea impact pentru ceea ce noi numim securitatea

energetica a României, deci pâna la urma trebuie sa gasesti de undeva banii de investitii si daca nu îi au, înseamna

ca anul acesta adio investitii la energie, ceea ce înseamna ca obiectivul nostru de a ne dezvolta sau de a deveni

independenti energetic se muta spre 2028-2029", a afirmat Cîtu.
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